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ACTA DE LA JUNTA PERMANENT DE LA FACULTAT DE FILOSOFIA I LLETRES 

Acta pendent d’aprovació 

 

Sessió: 19 d’octubre de 2015 

Membres Nats 
 

Joan Carbonell Degà 

 
Margarita Freixas Secretària i Viced. d’Economia, Serveis i Espais 
Manuel Santirso Viced. de Comunitat Universitària i Promoció d’Estudis 
Anna  Badia Vicedegana de Programació dels Estudis de Grau 
Eva Codó Vicedegana d’Ordenació d’Estudis 
Raquel Piqué 

 

Vicedegana de Programació dels Estudis de Postgrau 

 
 

Maria Espadalé Administradora de Centre 
Jose M. Egea Gestor Acadèmic 
 

Gemma Puigvert Directora Departament CC.Antiguitat i E.M. 
Daniel Casals Director Departament Filologia Catalana 
Juan Rodríguez Director Departament Filologia Espanyola 
Roser Gauchola Directora Departament Filologia Francesa i Romànica 
Antoni  Durà Director Departament Geografia 
M.Antonia Martí Direcció Departament. Història Moderna i Contemporània 
Robert Risch Director Departament Prehistòria 
Aurelio Diaz Director Departament Antropologia Social i Cultural 
Manuel Castiñeiras Director Departament d’Art i Musicologia 
Juli Cebrian Direcció Departament Filologia Anglesa i de Germanística 
Daniel Gamper Director Departament Filosofia 
 

Gemma Rigau Coordinadora d’Estudis en Llengua i Literatura Catalanes 
Marta Oller Coordinadora dels Graus Combinats 
Jordi Pàmias Coordinador d’Estudis Clàssics 
Helena Kirchner Coordinadora d’Humanitats 
Marta 

 

Tafalla 

 

Coordinadora d’Estudis de Filosofia 
Anna Ortiz Coordinadora d’Estudis en Geografia i Ordenació del Territori 
Bernat Hernández 

 

Coordinador d’Estudis d’Història 
German 

 

Gan 

 

Coordinador d’Estudis de Musicologia 
Josep Lluis Mateo Coordinador d’Estudis d’Antropologia Social i Cultural 
Mercè 

 

Coll Coordinadora d’Estudis Anglesos 
Àngels  Catena 

 

Coordinadora d’Estudis Francesos 
Oriol 

 

Olesti 

 

Coordinador d’Estudis d’Arqueologia 
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Sector B 
 

Cristina Buenafuentes Filologia Espanyola 
 
Sector B (Postdoctorat) 
 

Bálint-Àbel Bereményi Antropologia Social i Cultural 
 

PAS 
 

Núria Gallart Biblioteca d’Humanitats 
David Hernández Filosofia 
David Sánchez Solbes SLIPI 
 

Estudiants 

Iris Milán Maillo Estudis Anglesos  
Marta  López Costa Filologies Combinades 
    
EXCUSATS 
 

Antoni Virgili  Ciències de l’Antiguitat i de l’Edat Mitjana 

 

ABSENTS 

Àlex Meyer Verdejo Antropologia 
Cristina Soldevila Gela Antropologia 
Adrià Ruiz Rosselló Arqueologia 
Urgell Duró Rabasa Arqueologia 
Gisela Jiménez Boronat Filologies Combinades 
Gerard Boix Pou Història 
Núria  Crusat Abelló Història 
Nil Rider Enrique Història 
Berta Cervantes Nogales Humanitats 
Joan Barnet i Gabañach Llengua i Literatua Catalanes 
Mireia Varela Rodríguez Llengua i Literatura Espanyoles 
Marc Delgado Salmerón Musicologia 
Marina Puente Matas Història de l’Art 
 

Joan Serrallonga  Director Departament Història Moderna i Contemporània 
Montserrat Capdevila Directora Departament Filologia Anglesa i de Germanística  
Beatriz Ferrús Coordinadora d’Estudis en Llengua Espanyola 
Maria   Garganté Coordinadora d’Estudis d’Història de l’Art 

Esther Molina Estevez SLIPI 
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A les 15:31h el Degà obre la sessió a la Sala Juntes de la Facultat de Filosofia i Lletres i 
dóna la benvinguda als nous membres de la Junta Permanent, els Drs. Roberto Risch 
(Director del Departament de Prehistòria) i Aurelio Díaz (Director del Departament 
d’Antropologia Social i Cultural) i les Dras. Marta Oller (coordinadora dels Graus 
combinats en Llengua i Literatura) i  Gemma Rigau (coordinadora del Grau en Llengua i 
Literatura Catalanes).  

1. Aprovació de l’acta 
 
L’acta de la sessió anterior és aprovada per assentiment (Annex 1). 
 
2. Aprovació de la proposta dels membres designats per la Facultat per  formar part 

de comissions que resoldran places d’agregat 

El Degà presenta les propostes de membres designats per la Facultat per formar part 
de les comissions que resoldran les places d’agregat adscrites als Departaments de 
Ciències de l’Antiguitat i de l’Edat Mitjana, de Filologia Espanyola i d’Història Moderna i 
Contemporània. S’aproven per assentiment les tres propostes (Annex 2, Annex 3, 
Annex 4).  

3. Aprovació del Sistema de Garantia Intern de Qualitat (SIGQ) 

El Degà presenta el Sistema de Garantia Intern de Qualitat (SIGQ). El SIGQ és 
l’instrument que permetrà fer el seguiment de tots els processos relacionats amb la 
qualitat docent del centre (guies docents; pràctiques externes; treballs de fi de grau; 
orientació a l’estudiant; avaluació de l’estudiant; gestió de la mobilitat; seguiment, 
avaluació i millora de les titulacions;  modificació de graus i màsters universitaris; 
gestió de recursos materials i serveis; i gestió de les queixes i suggeriments). 
Igualment, una vegada validat per AQU,  permetrà agiliar el procés de verificació de 
títols. 

S’aprova el SIGQ per assentiment (Annex 5).  

 

4. Aprovació de l’Autoinforme del CAI per a l’acreditació de títols de grau i de 
màster 

El Degà informa que el document ha estat elaborat en els terminis previstos i revisat 
de forma definitiva per l’OQD pel que fa a cinc dels sis estàndards dels quals es 
composa; en demana l’aprovació amb el compromís de comunicar (i, si escau, 

http://www.uab.cat/doc/acordsjunta2juny�
http://www.uab.cat/servlet/BlobServer?blobtable=Document&blobcol=urldocument&blobheader=application/pdf&blobkey=id&blobwhere=1345693351211&blobnocache=true�
http://www.uab.cat/servlet/BlobServer?blobtable=Document&blobcol=urldocument&blobheader=application/pdf&blobkey=id&blobwhere=1345693351277&blobnocache=true�
http://www.uab.cat/servlet/BlobServer?blobtable=Document&blobcol=urldocument&blobheader=application/pdf&blobkey=id&blobwhere=1345693351697&blobnocache=true�
http://www.uab.cat/web/els-estudis/sgiq-de-la-facultat-1345678737512.html�
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revalidar) aquelles modificacions que calgués introduir-hi després de la revisió de 
l’estàndard 6 i les propostes de millora; i agraeix a tots/tes els/les coordinadors/res i a 
tots els membres del CAI la feina feta.  

A continuació dóna la paraula a la Vicedegana de Programació dels Estudis de Grau, 
que assenyala que la revisió final per part de l’OQD pot comportar l’afegitó d’algunes 
evidències; i a la Vicedegana de Programació dels Estudis de Màster, que informa de 
les Dimensions Addicionals de l’autoinforme per tal de poder optar a un 
reconeixement de màster de qualitat en l’àmbit professionalitzador per al Màster en 
Musicologia, educació musical i interpretació de la música antiga i a un reconeixement 
de màster en qualitat en docència i recerca per al Màster Oficial en Llengua Espanyola, 
Literatura Hispànica i Espanyol com a Llengua Estrangera. 

S’obre un torn de paraules. 

La Dra. Gauchola agraeix la feina dels coordinadors i considera que seria necessari 
comptar amb més suport administratiu per aquestes tasques; la Sra. Milán pregunta 
per què només s’acrediten cinc dels deu graus combinats en llengua i literatura 
existents.  

El Degà exposa els arguments pels quals, tal i com es va informar a la COA del dia 14 
d’abril de 2015 i a la Junta Permanent de la Facultat del dia 2 de juny de 2015 només 
cinc dels deu Graus Combinats compleixen els requisits esperables per a aconseguir 
l’acreditació; i assenyala que al punt 7 de l’ordre del dia informarà de les mesures que 
s’aplicaran per tal de pal·liar l’efecte d’aquesta decisió en l’oferta de graus el curs 
2016/2017.  

A continuació s’aprova per assentiment l’autoinforme del CAI per a l’acreditació de 
graus i de màsters de la Facultat de Filosofia i Lletres (Annex 6).  

5. Aprovació de mesures per assegurar la salubritat del vestíbul d’accés als 
departaments de Prehistòria i d’Antropologia 

 
El Degà informa que, malgrat totes les mesures preses per l’equip de Deganat anterior 
(porta de sortida, cartells i senyalització) i per l’actual (instal·lació de taules fora, nous 
cartells i desmantellament d’una de les taules interiors) persisteix el problema del fum 
a l’espai de treball situat en el vestíbul d’accés als departaments de Prehistòria i 
d’Antropologia; que hi ha persones amb problemes de salut afectades; i com a 
conseqüència, demana l’aprovació de les mesures recollides en el document adjunt 
(Annex 7).  
 
S’obre un torn de paraules. La Dra. Gauchola, el Dr. Risch i la Dra. Kirschner insisteixen 
en la necessitat de seguir conscienciant els estudiants per tal de poder resoldre el 
problema; la Sra. Maria Espadalé i el Sr. David Sánchez informen que des de l’SLIPI i 

http://www.uab.cat/servlet/BlobServer?blobtable=Document&blobcol=urldocument&blobheader=application/pdf&blobkey=id&blobwhere=1345693350067&blobnocache=true�
https://www.uab.cat/servlet/BlobServer?blobtable=Document&blobcol=urldocument&blobheader=application/pdf&blobkey=id&blobwhere=1345693350832&blobnocache=true�
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l’Administració de Centre s’han fet diverses campanyes informatives amb èxit molt 
migrat, amb la conseqüent incomoditat per les persones que se n’han encarregat; la 
Dra. Tafalla i el Dr. Díaz aposten per evitar el desmantellament que proposa el 
document aplicant solucions alternatives. 
 
El Degà insisteix en el fet que la llei prohibeix fumar en recintes educatius i que, per 
tant, no es poden aplicar mesures que impliquin l’acceptació del fet; remarca que el 
document ja preveu en primer terme continuar treballant en la línia de la 
conscienciació dels usuraris de l’espai; demana, però, que, si no s’aconsegueix millorar 
progressivament la salubritat de l’espai, la Junta Permanent faculti el Deganat per 
desmantellar les taules que hi ha instal·lades quan ho consideri oportú.  
 
S’aprova el document per assentiment (Annex 7). 

 
6. Informe del Degà 

A continuació el Degà presenta el seu informe.  

6.1 Informacions del Ministerio de Educación, Cultura y Deporte i de la Generalitat 
de Catalunya 

El Degà informa de l’estat en què es troba a Catalunya l’aplicació del RD d’àmbit 
estatal que permet la convocatòria de concursos de promoció al cos de catedràtics 
funcionaris sense exhaurir la taxa de reposició de les universitats; es refereix a  la 
possibilitat d’augmentar el sostre màxim de la pensió del PDI funcionari d’universitat 
acollint-se a la figura jurídica del  ‘límite del haber regulador’; finalment, informa que la 
DGU encara no ha aprovat el  capítol I dels pressupostos de les universitats catalanes a 
causa d’algunes disfuncions que presenta el pressupost de la UPC. 

6.2 Informacions de la UAB 

El Degà informa que encara no s’han creat les Comissions de Centre que hauran  de 
validar els treballs impulsats des de la Gerència per a la Reorganització de les 
Estructures de Suport Tècnic i Administratiu; es refereix a l’estat dels treballs de la 
subcomissió de la Comissió d’Economia i Serveis, de la qual forma part, per a 
l’elaboració d’un nou model de distribució del pressupost de funcionament de la UAB i 
resumeix els principis rectors sobre els quals s’està treballant; i recorda que el mes de 
gener de 2016 la Facultat haurà de fer front a un nou procés d’acreditació dels graus 
pendents d’acreditació. 

S’obre un torn de paraules sobre els dos punts. La Sra. Maria Espadalé  informa que, 
malgrat no s’està seguint el calendari previst, es continua treballant en el projecte de 
Reorganització de les Estructures de Suport Tècnic i Administratiu. 

https://www.uab.cat/servlet/BlobServer?blobtable=Document&blobcol=urldocument&blobheader=application/pdf&blobkey=id&blobwhere=1345693350832&blobnocache=true�
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6.3 Informacions de la Facultat 

El Degà informa dels recents cessaments i nomenaments de nous coordinadors de 
títols:  ha cessat el Dr. J. Antón com a Coordinador del MU d’Història de Catalunya pe 
extinció del títol; han estat nomenats la Dra. G.  Rigau (Coordinadora del grau de 
Llengua i Literatura Catalanes) en substitució de la Dra. M. Massanell; la Dra. M. Oller 
(Coordinadora dels Graus Combinats en Filologia) en substitució de la Dra. M. Freixas; 
la Dra. Jèssica Lubbers (Coordinadora del MU d’Antropologia) en substitució de la Dra. 
M. Ventura i el Dr. J.  A. Iglesias (Coordinador del MU de Prehistòria, Antiguitat i EM) 
en substitució del Dr. R. Risch. 

El Degà valora molt positivament  l’acte de reconeixement al professorat jubilat 
(16/VI/2015) i l’acte d’inauguració del curs (15/X/2015), que va comptar amb la lliçó 
magistral "El trespeus de la direcció musical: programa, orquestra, públic” a càrrec del 
mestre Josep Pons, director musical del Gran Teatre del Liceu; i recorda que els dies 23 
i 30 d’octubre es duran a terme els actes de graduació de títols de grau i de màster a 
l’Auditori de la Facultat.  

El Degà informa del trasllat dels laboratoris d’Arqueozoologia i Arqueobotànica del 
Departament de Prehistòria (situats fins ara a l’edifici de Medicina i a la torre situada 
davant la casa Vila-Puig) a l’espai que fins fa un any ocupava el IPC, situat en un mòdul 
extern entre les Facultats d’Economia i Psicologia, la qual cosa suposa una millora molt 
notable per als investigadors i els estudiants que hi fan pràctiques.  

El Degà obre un torn de paraules sobre aquests punts de l’informe, en què el Dr. Risch 
agraeix al Deganat la feina feta per aconseguir agrupar els esmentats laboratoris en el 
nou espai; les Dres. Puigvert i Kirschner demanen que s’estudiï la ubicació de la resta 
d’espais d’arqueologia de la Facultat i  s’informi dels criteris econòmics que regulen 
l’ús d’espais al mòdul A de recerca; el Dr. Olesti demana que més informació sobre el 
marc regulador dels espais catalogats com a Campus d’arqueologia UAB  que es troben 
fora de la Facultat.  

El Degà es compromet a estudiar globalment els espais disponibles a la Facultat en 
relació amb les necessitats dels laboratoris d’arqueologia i a reunir informació sobre 
els espais reconeguts com a Campus d’arqueologia UAB.  

A continuació el Degà presenta i valora les últimes dades de matrícula disponibles (del 
8/X/2015) a l’espera de les dades oficials i constata un lleu descens en el nombre total 
d’estudiants de grau i de màster a canvi d’un augment del nombre d’estudiants de nou 
accés.  

Sobre l’inici de curs informa que existeix alguna titulació amb una distribució molt 
descompensada de les optatives segons semestres i franges horàries i que per això, 
com a mesura excepcional per al curs 2015/2016, s’han reobert els grups de les 
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optatives afectades i previ avís: assevera que en la programació del curs vinent el 
Deganat controlarà que no es produeixin situacions similars. A continuació, informa de 
les incidències referents a la distribució de l’aulari i presenta un estudi de l’ocupació 
que mostra desequilibris molt importants entre franges horàries i els dies de la 
setmana; assenyala la necessitat de programar de forma més equilibrada per 
aconseguir un ús òptim dels espais de docència.  

El Degà dóna la paraula a la Vicedegana d’Ordenació Acadèmica que informa de la 
millora que ha suposat el nou aplicatiu d’automodificació de la matrícula amb el qual 
s’ha aconseguit que el 83% dels expedients es resolguin sense la intervenció directa de 
la Gestió Acadèmica; i del manteniment de totes les assignatures optatives, tot i no 
comptar amb el mínim de 10 estudiants com instrueixen els criteris de programació de 
PD, sempre que el departament hagi disposat de recursos de professorat o no el fet no 
suposi cost per a la UAB (lectorats).  

A continuació s’obre un torn de paraules sobre aquests aspectes. Hi participa la Sra. 
Milán, que qüestiona el criteri de la nota per poder optar a un canvi en la matrícula de 
les assignatures optatives. La Dra. Codó li recorda la necessitat de limitar el nombre de 
places que s’ofereixen a les optatives per tal de garantir la qualitat docent; que la nota 
és un mèrit, no pas un requisit i que els criteris per a la concessió de canvis en la 
matrícula d’optatives es van informar als estudiants al mes de juny a través del correu 
institucional; així mateix es compromet a parlar amb els estudiants per tal de discutir 
els criteris per al curs 2015/2016.  

El Degà dóna la paraula al Vicedegà de Comunitat Universitària que informa del procés 
d’eleccions d’estudiants per a la Junta de la Facultat que es durà a terme a mitjan 
desembre i assenyala que tota la informació es trobarà disponible a la plana web de la 
Facultat en la primera quinzena del mes de novembre.  

El Degà dóna la paraula a la Secretària de la Facultat que informa sobre el 
manteniment de  la plana web de la Facultat; l’adjudicació d’un becari des de mitjans 
de setembre fins a finals de juliol destinat a aquestes tasques; el projecte endegat amb 
l’Àrea de Promoció i Comunicació de dissenyar una nova plana web per a la Facultat; 
també informa de la instal·lació d’una pantalla al vestíbul d’entrada de la Facultat com 
a nova eina de difusió de les activitats que es duen a terme al centre.  

Finalment el Degà informa sobre la nova arquitectura de títols. Diu que l’Equip de 
Deganat està elaborant un document marc que defineix l’estratègia del centre tenint 
en compte les variables legals, econòmiques i polítiques actuals; que el marc aplica els 
conceptes de flexibilitat i de transversalitat de la Facultat; que es treballa en una oferta 
de títols que, partint dels actuals, contempli propostes noves intrafacultatives i 
interfacultatives i que ajusti l’oferta de places de cada títol a la demanda esperable; 
valora les diferents possibilitats d’estructura, basades en 4+1, 3+2, 3+1+1 i dobles 
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títols; i avança que una part dels continguts transversals dels plans actuals serien 
substituïts per una oferta de transversalitat per àmbits de coneixement. Finalment 
demana als Directors de Departaments i Coordinadors de títols que facin arribar al 
Deganat una primera proposta aproximada de títols durant la primera setmana de 
novembre i anuncia una reunió de degans de les universitats catalanes prevista per a la 
segona quinzena de novembre. 

 
S’obre un torn de paraules.  Hi participen el Dr. Gamper, que pregunta quan cal 
començar a treballar en les memòries dels nous títols; lLa Sra. Milán, que pregunta si hi 
ha reunions amb la UB per treballar amb els nous títols i com es decideix la 
conveniència de proposar títols interfacultatius; la Dra. Gauchola, que assenyala que 
serà difícil l’encaix de les mencions i dels mínors en els nous plans d’estudis i subratlla 
l’oportunitat de recuperar les dobles llicenciatures.  
 
El Degà respon que no es demanarà als Departaments que comencin a treballar en els 
nous plans d’estudis fins que l’Equip de Govern de la UAB no hagi establert 
instruccions clares sobre la mecànica del procés; que l’Equip de Deganat donarà a 
conèixer el document a les reunions properes de la COA i de la Junta Permanent de la 
Facultat; que no li consten contactes institucionals amb la UB sobre aquest tema, i que 
la conveniència de confegir títols interfacultatius es farà d’acord amb els  
Departaments.  
 
7. Informació sobre l’accés únic per al curs 2016-2017 als títols combinats no 

subjectes a acreditació 

El Degà dóna la paraula a la Dra. Badia, que informa que s’està treballant per oferir una 
entrada única per als cinc graus de filologies combinades que no s’acrediten; que 
aquesta entrada única hauria de permetre a l’estudiant que s’hi matriculi cursar un 
primer curs en dues especialitats i, a partir de segon, escollir-ne només una que serà la 
que consti finalment en el seu títol de grau; i que es presentarà la proposta a COA per 
tal que procedeixi a la seva aprovació, si s’escau.  

Sobre un torn de paraules sobre el punt sense cap participació. 

8. Torn obert de paraules.  

S’obre un torn de paraules.  

La Sra. Milán pregunta la causa per la qual no s’han acreditat cinc dels deu graus 
combinats existents en llengua i literatura. El Degà dóna la paraula a la Dra. Badia, que 
addueix que els indicadors de la titulació que serveixen per aconseguir una acreditació 
positiva no són favorables; que estan molt allunyades de les previstes a les memòries; 
insisteix que la nova entrada pot donar resposta als casos que ja es produeixen 
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d’estudiants dels graus combinats que opten a segon curs per canviar-se a un grau 
simple.  

Sense més intervencions, el Degà agraeix l’assistència de tots els membres de la Junta 
Permanent i aixeca la sessió a les 19:15h.  

 

La Secretària       Vist-i-plau del Degà 

 

 

 

Margarita Freixas Alás      Joan Carbonell i Manils 

Bellaterra, 19 d’octubre de 2015 


	Membres Nats
	Sector B
	Sector B (Postdoctorat)
	EXCUSATS

